
 

 

     

 

  
  
 
Til Teknik- og Miljøforvaltningen  
 
 
 
 
Handicaprådets høringssvar vedr. ombygning af 
Torvegade 

 
Handicaprådet takker for inddragelsen i ombygningen af 
Torvegade. Dette høringssvar er udarbejdet med 
udgangspunkt i Handicaprådets bemærkninger til materialet, 
der blev drøftet med forvaltningen, ved mødet den 10. juni 
2024. 
 
Handicaprådets primære budskab er, i denne sammenhæng, 
at gøre Torvegade tilgængeligt for alle, således at mennesker 
med handicap har samme mulighed for at færdes i dette 
offentlige rum, som alle andre.  
 
Handicaprådet foreslår, at der indtænkes løsninger, der gør 
Torvegade tilgængelig og lettere at færdes på for alle. 
Derudover er det vigtigt at pointere, at renoveringen skal stå i 
mange år fremover, hvorfor de løsninger der laves nu, bør 
være fremtidssikrede og langtidsholdbare.  
 
I denne forbindelse fremhæves nedenstående løsninger: 

o Nedsænkning af kantsten flest mulige steder, for at øge 
tilgængeligheden mellem fortov, cykelsti og vej.  Ved 
torvet anbefales det bl.a., at der udformes en løsning, 
der gør det muligt at krydse vejen uden niveauforskelle 
- man kan evt. skele til Valby Langgade ved Tingstedet. 

o Bredere hældningsområder, således at 
kørestolsbrugere kan holde der samtidig med andre.  

o Asfaltramper er en uacceptabel løsning, da disse er 
svære at køre op ad for kørestolsbrugere, og er dermed 
ikke handicapvenlige. 

o Opsætning af lydfyr ved kryds/overgangen omkring 
Prinsessegade, således at mennesker med 
synsvanskeligheder, har bedre sikkerhed i trafikken.  

o Anlægning af afløbsriste under fortovene, således at 
disse ikke udgør en barriere for kørestolsbrugere på 
fortovene. 

 
 
Med venlig hilsen 
 

06. 08 2024 

 

 
 
 

Handicaprådet

Handicaprådets Sekretariat
Bernstorffsgade 17, 5. sal

1592 København V

Tlf. 20 53 56 92

handicapraad@sof.kk.dk 
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